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Vragen van het lid Griffith (VVD) aan
de ministers van Binnenlandse Zaken
en Koninkrijksrelaties en van Justitie
over het tekort aan politieagenten om
de overlast in Gouda aan te pakken.
(Ingezonden 28 mei 2009)

1
Heeft u kennisgenomen van het
artikel «Politie heeft te weinig
mensen voor Gouda» en de open
brief van de ondernemingsraad van
het politiekorps Hollands Midden?1

2
Wat bedoelt de ondernemingsraad
met de opmerking dat de integriteit
en de inzet van de politieagenten in
Gouda ten onrechte ter discussie
wordt gesteld? Kunt u aangeven door
wie en wanneer de integriteit en de
inzet van de politieagenten ten
onrechte ter discussie is gesteld?

3
Deelt u de opmerking van de
ondernemingsraad dat zaken in
Gouda, die met de openbare orde en
Marokkaanse jeugd te maken hebben,
wel erg onder een vergrootglas
worden gelegd? Hoe rijmt deze
opmerking zich met de analyse van
het kabinet, zoals weergegeven in de
brief van 28 september 20082 en het
in de Kamer gevoerde debat op 25
september 2008 over de aanpak
overlast probleemjongeren in het
algemeen en de problemen in Gouda
in het bijzonder?

4
Deelt u de constatering van de
ondernemingraad dat Gouda over te
weinig politieagenten beschikt om de
problemen aan te pakken? Wat is de
huidige politiesterkte in Gouda en is
dat in lijn met de benodigde
politiesterkte?

5
Wat heeft de in oktober vorig jaar
door de minister van Justitie
beschikbaar gestelde hulp in de vorm
van zes extra rechercheurs
opgeleverd? Zijn deze rechercheurs
nog steeds beschikbaar voor Gouda?

6
Op welke wijze zijn praktijkteams
ingezet in Gouda? Kunt u aangeven
uit welke disciplines deze teams zijn
samengesteld, wat de werkwijze van
deze teams is, hoeveel van deze
teams in Gouda actief zijn en in welke
wijken?

7
Kunt u aangeven welk bedrag van de
injectie van 900.000 euro, die de
gemeente Gouda verspreid over drie
jaar zou ontvangen, reeds is
overgemaakt aan Gouda? Kunt u
concreet aangeven hoe Gouda deze
middelen heeft besteed? Kunt u
concreet de projecten benoemen en
welke activiteiten concreet zijn
ondernomen om de problemen aan
te pakken?

8
Bent u bereid de beschikbare kennis
en deskundigheid uit andere

gemeenten met soortelijke
problemen, onder de aandacht van
Gouda te brengen?

9
Weet u of er andere gemeenten
bereid zijn Gouda te begeleiden bij de
aanpak van de overlast met
probleemjongeren? Kunt u daarin
bemiddelen?

1 ANP, 27 mei 2009.
2 Kamerstuk 28 684, nr. 169.

Antwoord

Antwoord van minister Ter Horst
(Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties), mede namens de
minister van Justitie (ontvangen
14 juli 2009) Zie ook Aanhangsel
Handelingen, vergaderjaar
2008–2009, nr. 3040

1
Ja.

2
Via een ambtsbericht van de
korpsbeheerder van politie Hollands
Midden heb ik vernomen dat de
Ondernemingsraad (OR) van politie
Hollands Midden met de opmerking
bedoelt dat in diverse
krantenberichten op dusdanige
vervelende wijze over de
politiecollega’s werd geschreven dat
minimaal de indruk ontstond, dat
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agenten zich niet inzetten voor het
politiewerk op straat. In deze
krantenberichten, die soms werden
overgenomen door de
tv-journalistiek, werd de problematiek
volgens de OR eenzijdig belicht: de
context van het probleem, alle
inspanningen en maatregelen van
politie, gemeente en andere partners
in veiligheid zouden onterecht buiten
beschouwing blijven.

3
In toenemende mate is de afgelopen
10 jaar sprake van problemen met
Marokkaans-Nederlandse jongeren.
Onder meer in Gouda, Ede,
Nijmegen, Utrecht en Amsterdam is
sprake van overlast en criminaliteit
door Marokkaans-Nederlandse
jongens. Het kabinet heeft er bewust
voor gekozen deze problematiek te
benoemen en aan te pakken, zoals
ook blijkt uit de specifieke aanpak
voor Marokkaans-Nederlandse
probleemjongeren (brief 30 januari
2009, Aanpak
Marokkaans-Nederlandse
probleemjongeren: Grenzen stellen
en Perspectief bieden – TK 31 268-13).
Het is begrijpelijk dat hier veel
aandacht voor is, maar het blijft
uiteraard wel van belang
gebeurtenissen in de juiste proporties
te belichten. Ik kan mij het gevoel van
de ondernemingsraad van het
politiekorps Hollands Midden
voorstellen dat dit niet altijd het geval
is geweest.

4
Zoals ik in mijn brief van 9 juli 2008
(TK 2007–2008, 29 628, nr. 97) heb
aangegeven, ligt de politie op schema
betreffende de sterkteafspraken die
met de korpsen zijn gemaakt. De
sterkte van Hollands Midden, het
politiekorps waar de stad Gouda
onderdeel van uit maakt, is ook in
2008 weer toegenomen, evenals het
aandeel medewerkers werkzaam in
de operationele sterkte (ook wel
primair proces genoemd). Ik verwijs u
hiervoor naar de kerngegevens 2007
en 2008, behorende bij de
Jaarverslagen Nederlandse Politie
2007 en 2008.
De inzet en inrichting van het
personeel in een korps is, binnen de
kaders die daarover zijn afgesproken
zoals de bekostiging en de
sterkte-afspraken, de
verantwoordelijkheid van de
korpsbeheerder. Zij hebben het beste
zicht op de regionale behoeftes en
een daarbij passende inzet. In de

voortgangsgesprekken die mijn
ministerie dit jaar met de
politiekorpsen voert zal de inzet wel
worden besproken. De inzet en
prioritering van (wijk)agenten moet
worden verbeterd.

5
De zes rechercheurs van de KMAR
zijn ingezet binnen de recherche van
het district Gouwe IJssel. De KMAR
vertegenwoordigers zijn vanaf 27
oktober 2008 in wisselende periodes
ingezet bij de afhandeling van veel
voorkomende criminaliteit en bij de
opsporing van lokaal ernstige
criminaliteit zoals gewapende
overvallen en andere ernstige
delicten. Met behulp van de
rechercheurs is een aanzienlijke
reductie van het aantal zogenaamde
plankzaken bewerkstelligd. Vanaf
februari is deze bijstand gefaseerd
afgebouwd en sinds 1 april zijn de
rechercheurs van de KMAR niet meer
werkzaam in Gouda.

6
Een praktijkteam wordt ingezet bij
gemeenten die acute problemen
hebben met
Marokkaans-Nederlandse jongeren,
en die aangegeven hebben
assistentie van het praktijkteam nodig
te hebben. De expertise van de
ministeries van BZK en WWI, het
Interactieteam Interetnische
Spanningen, Jeugd en Veiligheid –
ondersteund door FORUM –, en de
Expertgroep van het Landelijk
Expertisecentrum Diversiteit wordt
gebundeld in dit praktijkteam.
De expertise varieert van kennis
over het bestuurlijk-juridische
instrumentarium, jeugd- en
veiligheidsbeleid en
risico-communicatie tot de inzet van
politieagenten met uitgebreide
competenties op het gebied van
multicultureel vakmanschap en
experts op het gebied van
crisismanagement.
Een praktijkteam is nog niet ingezet in
Gouda. Indien in overleg met de
gemeente Gouda blijkt dat de situatie
vraagt om assistentie van het
praktijkteam, zal deze uiteraard
worden ingezet.

7
Van de 900.000 euro heeft mijn
ministerie in 2009 300.000 euro aan
Gouda beschikbaar gesteld via een
decentralisatie-uitkering in het
Gemeentefonds. Aan deze

decentralisatie-uitkering zijn
doelstellingen verbonden.
Voor BZK gaat het om een
decentralisatie-uitkering voor
gezinsmanagers. Hiertoe heeft de
gemeente Gouda een plan van
aanpak aangeleverd. Gouda heeft als
doelstelling dat kinderen uit gezinnen
waar de aanpak Vroegtijdige
Interventie Gezinnen (VIG) wordt
gestart verdwijnen van de overlast-
en criminaliteitssignaleringslijsten
nadat de helft van de
gezinsbehandeling is doorlopen. Er
kunnen 15 tot 20 gezinnen per jaar
worden geholpen.

8
Het is van belang dat beschikbare
kennis en deskundigheid tussen
gemeenten wordt uitgewisseld.
Momenteel werk ik samen met de
minister van Justitie en de VNG aan
een webportal Jeugd en Veiligheid
bestemd voor gemeenten. Doel is
om rijksbeleid, lokaal beleid,
instrumenten en goede
praktijkvoorbeelden op een heldere
en overzichtelijke manier te
presenteren. Er wordt daarbij voor
gemeenten een handzaam
stappenplan ontwikkeld. Het thema
overlast en specifiek de aanpak van
Marokkaans-Nederlandse
probleemjongeren vormen een
hoofdthema binnen de webportal. De
webportal Jeugd en Veiligheid zal
eind 2009 gereed zijn.

9
Er is zowel op ambtelijk als
bestuurlijk niveau een
afstemmingsoverleg georganiseerd
door en voor gemeenten met overlast
door probleemjongeren. Hierbij zijn
naar mijzelf 20 gemeenten, de VNG,
de ministers van/voor WWI, Justitie,
J&G en de staatssecretaris van OCW
betrokken.
Doel van deze afstemming is
succesvolle aanpakken uit te wisselen
en expertise te delen.
Bemiddeling hiervoor is niet nodig.
Gemeenten en Rijk ervaren deze
problematiek als een belangrijk
probleem en zijn graag bereid om
elkaar te helpen en samen te werken
bij de aanpak.
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